
PROTOKÓŁ nr XVII/2017

z obrad sesji Rady Gminy Kijewo Królewskie z dnia 24 lutego 2017 r.

Sesja  Rady  Gminy  odbyła  się  dnia  24  lutego  2017  roku  w  sali  narad  Urzędu  Gminy
w  Kijewie  Królewskim.  Trwała  od  godz.  11:00  do  godz.  14:00,  na  ogólny  stan  radnych  14,
ostatecznie w sesji udział wzięło 14 radnych.

Spoza składu Rady Gminy udział wzięli:
1. Pan Mieczysław Misiaszek – wójt gminy,
2. Pani Dorota Bukowska - sekretarz gminy,
3. Pani Maria Zielińska – skarbnik gminy,
4. Pan Edward Rączka – radca prawny,
5. Sołtysi z terenu gminy.

Proponowany porządek obrad:
1) Otwarcie i stwierdzenie quorum posiedzenia XVII Sesji Rady Gminy Kijewo Królewskie.  
2) Przyjęcie porządku obrad XVII Sesji Rady Gminy Kijewo Królewskie.
3) Przyjęcie protokołu XVI Sesji Rady Gminy Kijewo Królewskie.
4) Sprawozdanie z pracy wójta oraz wykonania uchwał za okres międzysesyjny.
5) Podjecie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Kijewo Królewskie na lata 2017-2019.
6) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z 
wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 
oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich
pobierania.

7) Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy 
Kijewo Królewskie.

8) Przerwa w obradach.
9) Podjęcie uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów 

do nowego ustroju szkolnego.
10) Sprawie dofinansowania  utylizacji azbestu na terenie gminy.
11) Sprawie dotacji dla Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej na zakup 

ultrasonografu. 
12) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę XVI/133/2016 Rady Gminy Kijewo Królewskie

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kijewo Królewskie na rok 2017.
13) Wolne wnioski i zapytania.
14) Zakończenie sesji.

Streszczenie obrad:
Punkt 1.
Posiedzenie  otworzyła  i  obradom przewodniczyła  Przewodnicząca Rady Gminy Pani Bożena
Rysiewska.  Powitała  przybyłych radnych i  zgromadzonych gości:  Pana Wójta,  Panią Skarbnik,
Panią  Sekretarz,  Pana  Edwarda  Rączkę  i  Sołtysów.  Na  podstawie  listy  obecności  (Zał.  Nr  1)
stwierdziła, że na 14 radnych na sali znajduje się 14 radnych – pełne quorum.

Punkt 2.
Przewodnicząca obrad odczytała proponowany porządek sesji, a następnie zapytała, czy zebrani
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mają jakieś propozycje zmian do porządku. Głos zabrał Pan Mieczysław Misiaszek, wójt gminy
i prosił o wprowadzenie dwóch nowych punktów pod obrady tj. pkt 8 podjęcie uchwały w sprawie
przyjęcia Programu Rewitalizacji Gminy Kijewo Królewskie na lata 2016-2023 oraz pkt. 9 podjęcie
uchwały  w  sprawie  upoważnienia  do  złożenia  wniosku  o  dofinansowanie  projektu  „Budowa
kanalizacji  sanitarnej  w  miejscowości  Brzozowo,  etap  II”,  przyjęcia  do  realizacji  określonego
w Studium Wykonalności przedsięwzięcia oraz akceptacji  założonych w nim planów taryfowych.
Przewodnicząca obrad  zapytała  zebranych,  czy są za przyjęciem proponowanych przez Wójta
zmian do porządku obrad.
Wynik głosowania:

„za” – 14 radnych.
Zmiany przyjęte zostały jednogłośnie.

Przewodnicząca obrad odczytała porządek obrad po zmianach i poddała go pod głosowanie:
Porządek obrad po zmianach:

1) Otwarcie i stwierdzenie quorum posiedzenia XVII Sesji Rady Gminy Kijewo Królewskie.  
2) Przyjęcie porządku obrad XVII Sesji Rady Gminy Kijewo Królewskie.
3) Przyjęcie protokołu XVI Sesji Rady Gminy Kijewo Królewskie.
4) Sprawozdanie z pracy wójta oraz wykonania uchwał za okres międzysesyjny.
5) Podjecie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Kijewo Królewskie na lata 2017-2019.
6) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z 
wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 
oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich
pobierania.

7) Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy 
Kijewo Królewskie.

8) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Rewitalizacji Gminy Kijewo Królewskie
na lata 2016-2023.

9) Podjęcie  uchwały  w  sprawie  w  sprawie  upoważnienia  do  złożenia  wniosku
o dofinansowanie projektu „Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Brzozowo, etap
II”,  przyjęcia  do  realizacji  określonego  w  Studium  Wykonalności  przedsięwzięcia  oraz
akceptacji założonych w nim planów taryfowych.

10) Przerwa w obradach.
11) Podjęcie uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów 

do nowego ustroju szkolnego.
12) Sprawie dofinansowania  utylizacji azbestu na terenie gminy.
13) Sprawie dotacji dla Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej na zakup 

ultrasonografu. 
14) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę XVI/133/2016 Rady Gminy Kijewo Królewskie

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kijewo Królewskie na rok 2017.
15) Wolne wnioski i zapytania.
16) Zakończenie sesji.

Wynik głosowania:
„za” – 14 radnych.

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.
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Punkt 3.
Przewodnicząca  obrad  poinformowała,  że  nie  wpłynęły  uwagi  do  protokołu  XVI  Sesji  Rady
Gminy Kijewo Królewskie. W związku z powyższym Przewodnicząca poprosiła o przegłosowanie
dokumentu.
Wyniki głosowania:

„za” – 14 radnych.
Protokół został przyjęty jednogłośnie.

Punkt 4.
Pan Mieczysław Misiaszek wójt gminy przedstawił wykaz uchwał podjętych na ostatniej sesji,
tj. 29 grudnia 2016 r. (Zał. Nr 2) oraz omówił ich realizację. Złożył sprawozdanie z pracy za okres
międzysesyjny (Zał. Nr 3). Przewodnicząca obrad zapytała, czy są jakieś pytania do Pana Wójta
odnośnie sprawozdania, radni pytań nie zgłosili.

Punkt 5.
Przewodnicząca obrad Pani Bożena Rysiewska przypomniała, że na posiedzeniach komisji Pani
Cecylia Rzeźnikowska – Kierownik GOSP szczegółowo omówiła Gminnego Programu Wspierania
Rodziny w Gminie Kijewo Królewskie na lata 2017-2019 i odpowiedziała na wszystkie pytania
radnych. Wszystkie komisje zapoznały się z dokumentem i nie wniosły do niego uwag. W związku
z powyższym  Przewodnicząca obrad odczytała projekt uchwały w tej sprawie i poddała ją pod
głosowanie.
Wyniki głosowania:

„za” – 14 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Uchwała  Nr  XVII/135/2017  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu  Wspierania  Rodziny
w Gminie Kijewo Królewskie na lata 2017- 2019. (Zał. nr 4)

Punkt 6.
Przewodnicząca obrad przypomniała, że na posiedzeniach komisji Pani Cecylia Rzeźnikowska –
Kierownik GOSP szczegółowo omówiła zmiany do uchwały  w sprawie ustalenia szczegółowych
warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i  specjalistyczne usługi opiekuńcze
z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania.
i  odpowiedziała  na  wszystkie  pytania  radnych.  Wszystkie  komisje  zaakceptowały  zmiany.
W  związku  z  powyższym  Przewodnicząca  obrad odczytała  projekt  uchwały  w  tej  sprawie
i poddała pod głosowanie.
Wyniki głosowania:

„za” – 14 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XVII/136/2017  zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia szczegółowych warunków
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych
warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania. (Zał. nr 5)

Punkt 7.
Przewodnicząca obrad poprosiła o zabranie głosu Pana Wójta, który wyjaśnił, że w 2016 roku
została  podjęta  uchwała  w  sprawie  ustalenia  taryf  dla  zbiorowego  zaopatrzenia  w  wodę
i zbiorowego odprowadzania ścieków owiązująca od dnia 1 kwietnia 2016 r.  do dnia 31 marca
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2017 r. Rada gminy może przedłużyć czas obowiązywania tej uchwały, lecz nie dłużej niż o 1 rok.
Uchwała ta da również jasną sytuację przy składaniu wniosku o dotację na budowę kanalizacji
w Brzozowie. Stawki zostały ujęte w programach i wnioskach. 
Radny Roman Grzyb zapytał ile zostało wymienionych wodomierzy. Poinformował, że komisja
budżetu zapoznała się na posiedzeniu komisji z aktualnym wykazem zadłużenia za wodę. Radny
zaznaczył, że kwota zadłużenia mieszkańców jest ogromna. Są to wysokie straty dla gminy, niestety
działania  mecenasa  przynoszą  marne  efekty.  Pan  Mieczysław  Misiaszek wójt  gminy
odpowiedział,  że  w  tej  wysokiej  kwocie  ujęte  są  również  długi  nieściągane.  Potwierdził,  że
skuteczność metod komorniczych też nie jest dobra, bo jeśli osoba nie wykazuje dochodu to nie ma
z  czego  ściągnąć  długu.  Dodał,  że  zostało  zakupionych  16  sztuk  wodomierzy,  pracownicy  są
w trakcie wymiany. Oczywiście będą nabywane następne. Wymieniane są w pierwszej kolejności
najstarsze lub te, których wynik odczytu budzi wątpliwość.  Przewodnicząca obrad Pani Bożena
Rysiewska zaproponowała zakup wodomierzy na kartę dla najbardziej opornych płatników.  Pan
Wójt obiecał sprawdzić dostępności i cenę takich wodomierz na kartę. Głos zabrał również  Pan
Edward  Rączka  radca  prawny,  który  wyjaśnił,  że  regularnie  wysyłane  są  pozwy  do  sądu
o ściągnięcie zadłużenia. Najskuteczniejszą metodą walki z niepłaceniem rachunków za wodę jest
jej  odcięcie.  Przewodnicząca obrad podsumowała,  że do tematu radni wrócą na posiedzeniach
komisji. 
Przewodnicząca obrad odczytała projekt uchwały w tej sprawie i poddała pod głosowanie.
Wyniki głosowania:

„za” – 14 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XVII/137/2017 w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf
dla  zbiorowego  zaopatrzenia  w  wodę  i  zbiorowego  odprowadzania  ścieków  na  terenie  Gminy
Kijewo Królewskie. (Zał. nr 6)

Punkt 8.
Głos zabrał  Pan Mieczysław Misiaszek wójt gminy, który wyjaśnił, że Plan Rewitalizacji został
przyjęty pod koniec ubiegłego roku, ale z uwagi na to, że nie był w nim ujęty zakupu ultrasonografu
dla ZOZ w Kijewie Królewskim, został opracowany nowy dokument - aktualny, a poprzedni utarci
moc. Dzięki tej zmianie Ośrodek Zdrowia ma większe szanse na pozyskanie dofinansowania na ten
cel.

Przewodnicząca obrad odczytała projekt uchwały w tej sprawie i poddała pod głosowanie.
Wyniki głosowania:

„za” – 14 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XVII/138/2017 w sprawie przyjęcia Programu Rewitalizacji Gminy Kijewo Królewskie
na lata 2016-2023. (Zał. nr 7)

Punkt 9.
Głos zabrał Pan Mieczysław Misiaszek wójt gminy, który wyjaśnił, że wniosek o dofinansowanie
budowy kanalizacji sanitarnej w miejscowości Brzozowo, etap II jest już przygotowany zostanie
złożony do konkursu w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko 2014-2020. 
Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Brzozowo jest kontynuacją wcześniejszych działań
zmierzających ku poprawie skanalizowania Gminy Kijewo Królewskie. Przyczyni się w znacznym
stopniu do osiągnięcia przez gminę wskaźników wynikających z zobowiązań Polski względem Unii
Europejskiej.
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Przewodnicząca obrad odczytała projekt uchwały w tej sprawie i poddała pod głosowanie.

Wyniki głosowania:
„za” – 14 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Uchwała  Nr  XVII/139/2017  w  sprawie  upoważnienia  do  złożenia  wniosku  o  dofinansowanie
projektu  „Budowa  kanalizacji  sanitarnej  w  miejscowości  Brzozowo,  etap  II”,  przyjęcia  do
realizacji określonego w Studium Wykonalności przedsięwzięcia oraz akceptacji założonych w nim
planów taryfowych. (Zał. nr 8)

Punkt 10.
Przewodnicząca obrad zgodnie z przyjętym porządkiem obrad ogłosiła przerwę w obradach. 
Po kilkuminutowej przerwie obrady wznowiono.

Punkt 11.
Przewodnicząca obrad udzieliła głosu Pani Sekretarz Dorocie Bukowskiej,  która wyjaśniła, że
w  związku  ze  zmianą  prawa  oświatowego  rady  gmin  są  zobowiązane  do  podjęcie  uchwały
w sprawie  dostosowania  sieci  szkół  do  nowego ustroju  szkolnego.  Według  wymogów nowych
przepisów,  rady  gminy  podejmują  projekt  uchwały  w  w/w  sprawie  i  przekazują  go  do
zaopiniowania  przez  kuratora  oświaty,  który  ma  na  to  21  dni.  Opinia  ta  jest  opinią  wiążącą:
pozytywną,  pozytywną  warunkowo  lub  negatywną.  Uzyskanie  pozytywnej  opinii  kuratora  jest
konieczne  do  podjęcie  ostatecznej  uchwały.  Uchwała  zostanie  przekazana  również  Związkom
Zawodowym,  ale  ich  opinia  nie  jest  opinią  wiążącą.  Do  końca  marca  br.  rady  gmin  po
zaopiniowaniu, muszą podjąć ostateczną uchwałę w w/w sprawie. Pani Sekretarz poinformowała,
że na posiedzeniach komisji zostały omówione granice obwodów szkół, dyskusja dotyczyła m. in.
miejscowości Kiełp – dwie komisje przychyliły się do propozycji przypisania tej miejscowości do
obwodu szkoły w Brzozowie. Pani Sekretarz nadmieniała, że załącznikami do projektu uchwały są
trzy tabele: 

• plan sieci  szkół  prowadzonych przez naszą gminę oraz granice obwodów tych szkół  na
okres od 01.09.2017 do 31.08.2019,

• planu sieci prowadzonych publicznych gimnazjów oraz granice ich obwodów,
• projekt planu sieci publicznych szkół 8 letnich, które będą funkcjonować od 01.09.2019 r. 

Radny Roman Grzyb zapytał dlaczego miejscowość Kiełp została przypisana akurat do obwodu
Brzozowa, skoro na chwilę obecną nie uczęszcza tam żadne dziecko z Kiełpia. Radny zauważył, że
odległość z Kiełpia do Brzozowa jest większa niż z Kiełpia np. do Kijewa Królewskiego.  Radna
Anna  Baranowska mieszkanka  Kiełpia  poinformowała,  że  rozmawiała  z  mieszkańcami  -
rodzicami dzieci i większość z nich wolałaby przynależeć obwodem do Brzozowa. Natomiast dzieci
dalej  będą uczęszczać do szkoły w Starogrodzie.  Radna Janina Smoleń zaznaczyła,  że rodzic
decyduje o tym, do jakiej szkoły zapisze dziecko, tylko musi się liczyć z tym, że będzie musiał je
we własnym zakresie dowozić.  Pani Dorota Bukowska wyjaśniła, że może być taka sytuacja, że
w  placówce  wybranej  przez  rodzica  nie  będzie  wolnych  miejsc.  Radny  Roman  Grzyb
przypomniał, że obecnie dzieci z dawnego obwodu szkoły w Trzebczu Szlacheckim, z klas 1-3 były
przypisane  obwodem  do  szkoły  w  Kijewie  Królewskim,  a  klasy  4-6  obwodem  do  szkoły
w Trzebczyku. Obecnie jest dużo uczniów z tego rejonu w klasach od 1-3 w Kijewie Królewskim.
Radny zapytał, co stanie się z tymi uczniami. Pani Sekretarz odpowiedziała, iż organ prowadzący
szkołę  niepubliczną  w  Trzebczu  Szlacheckim  zrezygnował  z  utworzenia  obwodu  dla  szkoły,
a  dotychczasowa  szkoła  6  klasowa  zostanie  przekształcona  w  8  klasową  szkołę  podstawową.
Wyjaśniła, że miejscowości Trzebcz Szlachecki i Trzebcz Królewski zostały w projekcie sieci szkół
przypisane do obwodu szkoły w Trzebczyku. Uchwała o sieci szkół daje możliwość ujednolicenia
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tej sytuacji i przypisania dzieci 1-8 klas do jednej szkoły. Radny Rafał Baranowski zaznaczył, że
rodzic decyduje o pozostawieniu dziecka np. w szkole w Kijewie i tym samym decyduje się na
dowożenie  dziecka,  jeśli  nie  będzie  dowozów  autobusem.  Pani  Sekretarz poinformowała,  że
Dyrekcja szkoły w Kijewie Królewskim, zadeklarowała, że jeśli tylko będą wolne miejsca, zostaną
przyjęte  dzieci  z  poza  obwodu.  Klasy 0-3 maksymalnie  mogą liczyć  25 uczniów.  Pani  Maria
Zielińska  skarbnik  gminy,  zauważyła,  że  rada  gminy może  wyrazić  zgodę  i  podjąć  uchwałę
o dalszym dowożeniu uczniów do szkół. 
Radny Roman Grzyb zapytał o utworzenie zespołów szkolno – przedszkolnych na terenie gminy.
Pani Dorota Bukowska sekretarz gminy odpowiedziała, że Szkoły Podstawowe funkcjonujące na
terenie  gminy miały stać  się  w 2017 roku oddziałami  szkolno –  przedszkolnymi,  lecz  wejście
w życie tej ustawy zostało przesunięte do 2019 roku.
Radny Roman Grzyb zapytał  o  sytuację,  kiedy w danej  szkole  będzie  zbyt  mało  dzieci,  aby
utworzyć 1 klasę.  Pani Maria Zielińska skarbnik gminy zauważyła, że decyzję podejmuje rada
gminy i może zrezygnować z utworzenia oddziału w danym roczniku. Jeśli pojawi się taki problem
wówczas  będzie  trzeba  powołać  zespół  i  zająć  się  tą  sprawa,  na  chwilę  obecną  trzeba  podjąć
uchwałę dotycząca obwodów szkół podstawowych i likwidacji gimnazjów. 
Przewodnicząca obrad Pani Bożena Rysiewska  zapytała, czy radni zgłaszają jakieś propozycje
zmian do załączników uchwały. Radni nie zgłosili zmian.
Radna Jolanta Korońska odczytała projekt uchwały w tej sprawie i poddała pod głosowanie.
Wyniki głosowania:

„za” – 13 radnych
„przeciw” - 1 radny,
„wstrzymał” - 0 radnych.

Uchwała została podjęta większością głosów.

Uchwała  Nr  XVII/140/2017  w  sprawie  projektu  dostosowania  sieci  szkół  podstawowych
i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. (Zał. nr 9)

Punkt 12. 
Przewodnicząca obrad poprosiła o zabranie głosu  Pana Mieczysława Misiaszka wójta gminy,
który poinformował, że na posiedzeniach komisji i  zebraniach wiejskich była omawiana sprawa
dofinansowania  kosztów  utylizacji  azbestu  na  terenie  gminy.  Pan  Wójt  przypomniał,  że
dotychczasowo odbywało się to bezpłatnie, cały koszt był zwracany przez Urząd Wojewódzki. Od
roku 2017 zmieniły się zasady dofinansowania, obecnie Urząd Wojewódzki pokrywa 70% kosztów.
Pan Wójt poprosił o rozstrzygnięcie, czy pozostałe 30 % mają pokryć mieszkańcy, czy środki te
będą  zabezpieczone  w  budżecie  gminy.  Pan  Wójt  proponuje,  aby  mieszkańcy  nadal  mieli
utylizowany  azbest  bez  ponoszenia  kosztów.  Uważa,  że  brakujące  30%  powinno  być  pokryte
z budżetu gminy. Pani Bożena Rysiewska zauważyła, że z roku na rok Urząd Wojewódzki może
zmniejszać dotację, w 2017 roku gmina dołoży 30 %, a co jeśli w następnych latach będzie to 40%
lub 50%. Zaproponowała, aby rada ustawiła granicę, że pokryje brakującą kwotę, ale tylko o 20-
30%.
Przewodnicząca obrad poprosiła o przegłosowanie propozycji Pana Wójt o pokryciu brakujących
30% kosztów utylizacji azbestu na terenie gminy Kijewo Królewskie z budżetu gminy.
Wyniki głosowania:

„za” – 12 radnych
„przeciw” - 0 radnych,
„wstrzymał” - 2 radnych.

Stanowisko zostało podjęte większością głosów.
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Punkt 13.
Przewodnicząca  obrad  poprosiła  o  zabranie  głosu  w  sprawie  dotacji  na  zakup  USG  Pana
Mieczysława  Misiaszka  wójta  gminy,  który  poinformował,  że  Zakład  Opieki  Zdrowotnej
w Kijewie Królewskim zbiera fundusze za zakup ultrasonografu. Dodał, że ZOZ do końca lutego
złoży wniosek o dofinansowanie zakup do Urzędu Marszałkowskiego. Przybliżony koszt zakup to
ok. 160 tys. zł. Jeśli uda się otrzymać dotację, na pewno ZOZ będzie musiał wykazać wkład własny
i  na  ten  cel  zbiera  środki.  Radny  Jarosław  Kuzioła uważa,  że  należałoby pomóc  finansowo
Ośrodkowi Zdrowia, ale proponuje poczekać do rozstrzygnięcia konkursu, kiedy będzie wiadomo
więcej szczegółów. Pani Bożena Rysiewska przewodnicząca obrad podsumowała, że rada gminy
wyraża chęć współpracy w tej sprawie, ale z ustaleniem kwoty dofinansowania wstrzymuje się.  

Punkt 14.
Przewodnicząca  obrad udzieliła  głosu Pani  Marii  Zielińskiej  skarbnikowi  gminy,  która
przedstawiła zebranym potrzebę zmian uchwały budżetowej na rok 2017. Zmiany wynikają głównie
z przyznania ostatecznej kwoty dotacji i subwencji.  Dodała, że nastąpił podział dotacji dla OSP
z  terenu  gminy.  Potrzeba  jest  zwiększenie  środków na  termomodernizację  oraz  zabezpieczenie
funduszy na program „wykluczenie cyfrowe”, z którego korzystają mieszkańcy gminy. 
Pani Maria Zielińska skarbnik gminy odczytała uchwałę, przewodnicząca obrad poddała ja pod
głosowanie.
Wyniki głosowania:

„za” – 14 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XVII/141/2017 zmieniająca uchwałę Nr XVI/133/2016 Rady Gminy Kijewo Królewskie
w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kijewo Królewskie na rok 2017. (Zał. nr 10)

Punkt 15. 
Wolne wnioski i zapytania.  Przewodnicząca obrad Pani Bożena Rysiewska odczytała wniosek
OSP Trzebcz Szlachecki w sprawie wsparcia finansowego przy zakupie sztandaru z okazji 70 –
lecia jednostki. Radny Jarosław Kuzioła zaznaczył, że wniosek nie jest kierowany do rady gminy,
ale indywidualnie do radnych. Przewodnicząca obrad odczytała wniosek Stowarzyszenia „Trzebcz
– Wieś z Przyszłością”, który zostanie przekazany na posiedzenia komisji.
Pani  Bożena  Rysiewska  przewodnicząca  rady  gminy poprosiła  radę  o  podjęcie  ostatecznej
decyzji  w  sprawie  pomieszczenia,  które  OSP Kijewo  Królewskie  chciało  pozyskać  od  klubu
sportowego, w celu powiększenia garażu. Sprawa jest znana radnym i ciągnie się od dłuższego
czasu. Nie udało się przedstawicielom straży i klubu sportowego dojść do porozumienia, wobec
tego przewodnicząca uważa, że rada powinna ostatecznie rozstrzygnąć tę kwestie. Przewodnicząca
obrad zapytała radnych, czy wyrażają zgodę na przekazanie części szatni sportowców na rzeczy
OSP Kijewo Królewskie i poddała stanowisko pod głosowanie.
Wyniki głosowania:

„za” – 1 radnych
„przeciw” - 12 radnych,
„wstrzymał” - 1 radnych.

Stanowisko zostało odrzucone większością głosów.
Przewodnicząca obrad udzieliła głosu  radnej Jolancie Korońskiej, która zapytała Pana Wójta
o nowe oczyszczalnie  przydomowe oraz możliwość złożenia wniosku o lampy.  Radny Roman
Grzyb dodał, że rada chciałaby otrzymać mapkę z punktami gdzie ma powstać nowe oświetlenie.
Pan  Mieczysław  Misiaszek  wójt  gminy odpowiedział,  że  był  jeden  konkurs  na  pozyskanie
środków  na  oczyszczalnie  przydomowe,  budowę  kanalizacji  lub  hydroforni,  w  2017  roku
zdecydowaliśmy, że występujemy o środki na dofinansowanie modernizacji hydroforni w Bajerzu.
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Pan  Wójt  planuje  w  kwietniu  zbierać  zapotrzebowanie  od  mieszkańców  na  oczyszczalnie
przydomowe i szukać innych źródeł dofinansowania. Wyjaśnił, że nie ma wniosków o umieszczenie
lamp, zaplanowane zostały nowe lampy w miejscach, gdzie mieszkańcy często zgłaszali potrzebę.
Na tej podstawie wystąpiliśmy z zapytaniem do energetyki ile kosztowałoby przyłącze w danym
punkcie. Będzie to tylko wstępna wycena. 
Radna  Jolanta  Korońska zapytała  Pana  Wójta  o  wprowadzenie  nazwy  ulic  lub  ewentualne
przygotowanie  tabliczek z  numerami  porządkowymi.  Przewodnicząca  obrad przypomniała,  że
sołectwo  Brzozowo  jest  w  trakcie  konsultacji  nazw  ulic  w  miejscowości,  a  sołectwo  Bajerze
chciałoby tabliczki informujące z numerami porządkowymi. Pan Wójt odpowiedział,  że decyzja
w tej sprawie należy do rady gminy. 
Radny Jerzy Cichy zauważył potrzebę pobudowania nowego budynku dla urzędu gminy i zapyta
o  rozpoczęcie  rozmów  w  tej  sprawie.  Pani  Bożena  Rysiewska  przewodnicząca  rady  gminy
poinformowała,  że  wstępne  rozmowy w  tej  sprawie  odbyły  się  na  spotkaniu  14.02,  na  które
Przewodnicząca  Rady  Gminy  zaprosiła  komisję  budżetu,  Pana  Wójta,  Panią  Skarbnik  i  Panią
Sekretarz. Wypracowane zostały następujące propozycje rozstrzygnięcia problemu budynku gminy
m. in. budowa nowego obiektu, przebudowa istniejącego budynku i połączenie z budynkiem banku,
wykup i adaptacja budynków Pana Waliczka obok Ośrodka Zdrowia, adaptacja budynku świetlicy
wiejskiej w Kijewie Królewskim oraz rozbudowa budynku pizzerii. Pan Wójt został zobowiązany
do podjęcia rozmów z Panem Waliczkiem oraz zrobienia wstępnych kalkulacji, dalsze rozmowy
będą prowadzone, rada zostanie o wszystkim poinformowana.
Radny Roman Grzyb zapytał o przywrócenie byłego Posterunku Policji w Kijewie Królewskim.
Pan Mieczysław Misiaszek wójt gminy odpowiedział, że był u nas Komendant, obejrzał budynek
w  którym  mieścił  się  posterunek  i  chciałby  przywrócić  jego  funkcjonowanie  przez  2  dni
w tygodniu.

Punkt 16.
Przewodnicząca obrad Pani Bożena Rysiewska na zakończenie poinformowała, że następna sesja
planowana jest na 29 marca. Po wyczerpaniu porządku obrad zakończyła posiedzenie.

Protokolant
Małgorzata Olek

Przewodnicząca obrad

(-) Bożena Rysiewska
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